

Czy cudzoziemcy, którym urodziło się dziecko, mogą na takich samych zasadach jak Polacy korzystać ze świadczeń z tytułu urodzenia dziecka? – tak, jednak uprzednio muszą spełnić kilka warunków.

Aby otrzymać becikowe cudzoziemiec musi spełnić następujące warunki: być rodzicem nowonarodzonego dziecka, być opiekunem prawnym dziecka, być opiekunem faktycznym dziecka. Dochód w rodzinie na osobę, nie może przekraczać 1 922 zł netto. Matka dziecka, co najmniej od 10 tygodnia ciąży do porodu, musi być pod opieką medyczną - nie dotyczy to jednak opiekunów prawnych, opiekunów faktycznych a także osób, które przysposobiły dziecko. Cudzoziemiec musi także mieszkać w Polsce.

Ponadto, cudzoziemiec musi spełnić jeden z poniższych warunków:

- być obywatelem innego państwa UE,
- być obywatelem państwa spoza UE, ale jego państwo podpisało z Polską umowę o zabezpieczeniu społecznym, w której przewidziano prawo do becikowego w Polsce,
- mieć zezwolenie na pobyt stały,
- mieć zezwolenie na pobyt rezydenta długoterminowego UE,
- mieć zezwolenie na pobyt czasowy w związku z pracą w zawodzie, który wymaga wysokich kwalifikacji,
- mieć zezwolenie na pobyt czasowy — ponieważ inne państwo UE udzieliło mu zezwolenia na pobyt rezydenta długoterminowego UE — oraz zamierza w Polsce: pracować, prowadzić działalność gospodarczą, podjąć lub kontynuować studia lub szkolenie zawodowe. Taka osoba może wykazać również inne okoliczności, które uzasadnią zamieszkiwanie w Polsce,
- mieć status uchodźcy lub ochronę uzupełniającą,
- mieć kartę pobytu z adnotacją „dostęp do rynku pracy”. Ten punkt nie dotyczy osoby, która jest obywatelem państwa spoza UE, ale ma zezwolenie na pracę w państwie UE na okres do 6 miesięcy albo jest przyjęta w celu podjęcia studiów albo ma prawo do pracy na podstawie wizy.

Aby otrzymać becikowe cudzoziemiec musi złożyć odpowiedni wniosek, najpóźniej 12 miesięcy od dnia urodzenia się dziecka w gminie lub mieście swojego zamieszkania. Każda gmina ustala indywidualnie, która jednostka jest odpowiedzialna za wypłatę świadczenia. Najczęściej będą to Ośrodki Pomocy Społecznej.

Becikowe wynosi obecnie 1000 zł.